



**PRESS RELEASE / COMMUNIQUÉ DE PRESSE**

*Version française au bas*

FLY FISHING CANADA

16<sup>th</sup> Canadian National Fly Fishing Championship, 2018 – Centre Wellington, Ontario

December 28, 2017

Fly Fishing Canada is pleased to announce that the 16<sup>th</sup> Annual National Championship will be based in Centre Wellington (Fergus-Elora), Ontario from June 6-8, 2018. Venues will include the Grand River, Conestoga River, and the Upper Credit Trout Club. There will be four river sessions and one pond bank-fishing session. The Grand and Conestoga rivers are tailwater fisheries, stocked annually each Spring with up to 40,000 Brown Trout, many of which hold over from year to year, producing some of North America's best trophy brown trout approaching the 30-inch size (76cm). The Upper Credit Trout Club has operated as a private members' club for over 40 years. It features a pond large enough to provide beats for rotational bank-fishing, and is stocked with trophy Rainbow Trout and Brook Trout. This promises to be an exciting event, bringing together competitive anglers and spectators from across Canada to share in and experience the fine waters of the area.

**Locale:** Centre Wellington Township (Fergus-Elora), Ontario Canada.

**Venues:** Grand River, Conestoga River, and the Upper Credit Trout Club ([www.theuctc.com](http://www.theuctc.com)).

**Species counting:** Brown Trout, Rainbow Trout, Brook Trout.

**Schedule:**

Opening Ceremonies: Sunday June 3, 6pm-9pm

Official Practice Days: Sunday June 3, Monday June 4

No-fishing Day: Tuesday June 5. Captain's meeting, Conservation Symposium

Competition Dates: Wed June 6 through Friday June 8: 6-session format (one spare session per angler)

Closing Ceremonies: Friday June 8, 6pm-10pm

Check-out and Depart: Saturday June 9

**Local Charity Beneficiary** of proceeds from silent- and live-auctions, raffles, etc.:

Big Brothers Big Sisters of Centre Wellington (BBBS-CW)

<https://centrewellington.bigbrothersbigsisters.ca/>

**Donations:** Participants and volunteers are encouraged to donate generously to Big Brothers Big Sisters via their website above.

**Local Organizing Committee Chair and Project Manager:** Ernie Kalwa (Elora, Ontario)

Contact email: [nffc2018@gmail.com](mailto:nffc2018@gmail.com)

Event Website: <http://flyfishingcanada.net>

Event Facebook page: [https://www.facebook.com/2018nffc/?ref=page\\_internal](https://www.facebook.com/2018nffc/?ref=page_internal)

Innovative Fly-Fisher Forum:

<http://innovativeflyfisher.com/forum/index.php?topic=3094.msg24305#msg24305>

**Registration:** Limited to ten (10) 5-angler teams = 50 participants maximum.

Registration opening date: December 28, 2017

Registration closing date: 1 February 2018

Registration Form Online: <http://flyfishingcanada.net>

**Registration Fee:** \$450 CAD per angler (\$350 plus mandatory \$100 donation to BBBS-CW. Tax-receipt provided). Includes Closing Banquet Dinner and packed lunches provided on Competition Days only.

Payable: by Interac Email Money Transfer (EMT) to [flyfishingcanada2@gmail.com](mailto:flyfishingcanada2@gmail.com), or by cheque payable to: Fly Fishing Canada, mailed to the address below. Receipts will be forwarded by email.

**FFC mailing address:**

Fly-Fishing Canada

c/o Todd Oishi

25874 102<sup>nd</sup> Ave

Maple Ridge, BC V2W 1K5

**Volunteers:** Will be needed as Controllers on riverbank sessions, as Sector Judges, and for non-fishing-related roles. Please complete the Volunteer application form available soon on the websites above. Volunteer Controllers' names will be entered in a draw, one per session controlled, for prizes to be awarded at the closing ceremonies banquet.

**Accommodations:**

Best Western Plus Hotel, Fergus Ontario: The primary meeting place and launch-point for all competition sessions.

Group rate: \$129.99 CAD, based on double occupancy. Rate includes hot buffet-breakfast daily.

Phone: Toll Free 1-844-338-1171, Local: 519-843-2100

Website: [www.bwfergus.com](http://www.bwfergus.com)

Drew House (Elora) has rooms available for up to two teams, also at the Group Rate of \$129.99 CAD.

Book with Drew House or other B&B's via:

Fergus-Elora Bed & Breakfast Association: <http://www.febba.ca/>

**Airport Shuttle Service:** RedCar Service.

Website: [www.Redcarservice.com](http://www.Redcarservice.com)

Booking Discount Code for this BBBW-CW fundraiser event: "fishing18"

Discounts up to \$70 per round-trip only for Hamilton and Toronto Pearson (YYZ) International Airports.

**Ontario Fishing Licence:** Required for all anglers, and can be purchased online:

<https://www.ontario.ca/page/fishing-licence-canadian-residents>

**Sponsorship Opportunities:** Contact [nffc2018@gmail.com](mailto:nffc2018@gmail.com).

---



## COMMUNIQUÉ DE PRESSE

*English version above*

### PÊCHE A LA MOUCHE CANADA

16e Championnat national canadien de pêche à la mouche, 2018 - Centre Wellington, Ontario

28 décembre 2017

Pêche a la Mouche Canada a le plaisir d'annoncer que le 16e championnat national annuel aura lieu à Centre Wellington (Fergus-Elora), en Ontario, du 6 au 8 juin 2018. Les sites comprendront la rivière Grand, la rivière Conestoga et le Upper Credit Trout Club. Il y aura quatre sessions de rivière et une session de banque de pêche d'étang. Les rivières Grand et Conestoga sont des pêcheries de queue, qui sontensemencées chaque printemps avec jusqu'à 40 000 truites brunes, dont beaucoup tiennent d'année en année, produisant quelques-unes des meilleures truites brunes d'Amérique du Nord qui approchant les 30 pouces (76cm). Le Upper Credit Trout Club fonctionne comme club privé depuis plus de 40 ans. Il dispose d'un étang assez grand pour fournir des beats pour la pêche de la banque de rotation, est approvisionné avec trophée Rainbow Trout et Brook Trout. Cela promet d'être un événement excitant, réunissant des pêcheurs compétitifs de partout au Canada et spectateurs pour partager et faire l'expérience des eaux raffinées de la région.

**Locale:** Centre Wellington (Fergus-Elora), Ontario Canada.

**Lieux:** La rivière Grand, La rivière Conestoga et Le Upper Credit Trout Club. ([www.theuctc.com](http://www.theuctc.com)).

**Espèces recensées:** truite brune, truite arc-en-ciel, omble de fontaine.

#### **Horaire:**

Cérémonies d'ouverture: Dimanche 3 juin, 18h à 21h

Journées Pratiques officielles: Dimanche 3 juin, lundi 4 juin

Journée sans pêche: mardi 5 juin. Réunion du capitaine, Symposium de conservation

Dates de Competition: Mercredi 6 juin au vendredi 8 juin: 6- format de la session (une séance de réserve par pêcheur)

Cérémonie de clôture: Vendredi 8 juin, 18h-22h

Check-out et départ: Samedi 9 juin

**Bénéficiaire** de tous les fonds provenant des ventes aux enchères silencieuses et en direct, tirages au sort, etc.: Les Grands Frères Grandes Sœurs du Centre Wellington (GFGSC-CW)

<https://centrewellington.bigbrothersbigsisters.ca/>

**Dons:** Les participants et les bénévoles sont encouragés à faire un don généreux à Grands Frères Grandes Sœurs via leur site Web ci-dessus.

**Président du comité organisateur local et gestionnaire de projet:** Ernie Kalwa (Elora, Ontario)

Courriel du contact: [nffc2018@gmail.com](mailto:nffc2018@gmail.com)

Site Web de l'événement: <http://flyfishingcanada.net>

Page Facebook de l'événement: [https://www.facebook.com/2018nffc/?ref=page\\_internal](https://www.facebook.com/2018nffc/?ref=page_internal)

Forum Innovant de Fly-Fisher:

<http://innovativeflyfisher.com/forum/index.php?topic=3094.msg24305#msg24305>

**Inscription:** Limité à dix (10) équipes de 5 pêcheurs = 50 participants maximum.

Date d'inscription: 28 décembre 2017

Date de clôture des inscriptions: 1er février 2018

Formulaire d'inscription en ligne: <http://flyfishingcanada.net>

**Frais d'inscription:** 450 \$ CAD par pêcheur (350 \$ plus un don obligatoire de 100 \$ à GFGSC-CW, reçu d'impôt fourni). Comprend le dîner de banquet de clôture et les paniers-repas fournis le seul jour de la compétition. Payable: par Virement de fonds par courriel Interac (EMT) à [flyfishingcanada2@gmail.com](mailto:flyfishingcanada2@gmail.com), ou par chèque à l'ordre de: Fly Fishing Canada, posté à l'adresse ci-dessous. Les reçus seront envoyés par courriel.

**Adresse postale de FFC:**

Fly-Fishing Canada

c/o Todd Oishi

25874 102<sup>nd</sup> Ave

Maple Ridge, BC V2W 1K5

**Volontaires:** Seront nécessaires en tant que contrôleurs sur les sessions riveraines, en tant que juges de secteur, et pour les rôles non liés à la pêche. Veuillez remplir le formulaire de demande de bénévolat bientôt disponible sur les sites Web ci-dessus. Les noms des contrôleurs volontaires seront inscrits à un tirage, un par session contrôlée, pour que les prix soient attribués lors du banquet de clôture des cérémonies.

**Hébergement:** Hôtel Best Western Plus, Fergus Ontario: Le lieu de rencontre principal et le point de départ de toutes les séances de compétition. Tarif de groupe: 129,99 \$ CAD, basé sur une occupation double. Le tarif comprend un petit-déjeuner buffet chaud tous les jours.

Téléphone: sans frais 1-844-338-1171, poste local: 519-843-2100 Site Web: [www.bwfergus.com](http://www.bwfergus.com)

Drew House (Elora) dispose de chambres pouvant accueillir jusqu'à deux équipes, également au tarif de groupe de 129,99 \$ CAD. Réservez avec Drew House ou d'autres B & B via:

Fergus-Elora Bed & Breakfast Association: <http://www.febba.ca/>

**Service de navette aéroport:** RedCar Service. Site Web: [www.Redcarservice.com](http://www.Redcarservice.com) Code de réduction de réservation pour cet événement de collecte de fonds GFGSC-CW: «fishing18» Rabais jusqu'à 70 \$ par aller-retour seulement pour les aéroports internationaux de Hamilton et de Toronto Pearson (YYZ)

**Permis de pêche de l'Ontario:** Requis pour tous les pêcheurs et peut être acheté en ligne:

<https://www.ontario.ca/fr/page/permis-de-peche-residents-du-canada>

**Opportunités de parrainage:** Contactez [nffc2018@gmail.com](mailto:nffc2018@gmail.com).